
Către: Comisia pentru Drepturile Omului și Relații Interetnice <cdo@parlament.md> 

Parlamentul Republicii Moldova 

 

Subiect: Solicitare privind soluționarea ineficienței Consiliului pentru Egalitate 

 

Stimate Domnule Grigore Novac, 

Stimați membri ai Comisiei, 

 

Noi, reprezentanții Grupului de Inițiativă „Pentru Istoria Moldovei”, vă adresăm această scrisoare 

deschisă în legătură cu tratamentul inadecvat al petiției noastre adresate Consiliului pentru Egalitate. 

Deși petiția a fost depusă în 2019 și a fost examinată de către Consiliu, până la această dată nu am 

primit un răspuns concret, iar problema rămâne nerezolvată. Mai mult, domnul Ian Feldman, 

președintele Consiliului, a promis o soluție până la sfârșitul anului 2024, promisiune care nu a fost 

respectată. 

Propunerea dumneavoastră, domnule Novac, de a ne adresa în instanță nu rezolvă esența problemei. 

Cauza principală rămâne ineficiența Consiliului pentru Egalitate, care refuză să emită decizii și să-și 

respecte obligațiile legale. Subliniem că grupul nostru nu este singurul afectat. Spre exemplu, cazul 

jurnalistei Elena Pahomova este unul bine cunoscut și aceasta nu este o excepție. Este aproape cert 

că mai există și alte cazuri „uitate” pe rafturile Consiliului, fără concluzii sau rezoluții la zi. 

Reproșurile aduse Consiliului pentru Egalitate: 

1. Tărăgănarea deciziilor pentru anumite dosare „incomode”: 

Consiliul întârzie nejustificat luarea deciziilor în dosarele mai sensibile, blocând astfel 

drepturile petiționarilor și accesul acestora la justiție. 

2. Nerespectarea termenilor legali pentru luarea deciziilor: 

Potrivit legii, Consiliul are obligația să emită un răspuns sau să respingă petițiile într-un 

termen legal. Nerespectarea acestor termene este o încălcare gravă. 

3. Lipsa de transparență: 

Petiționarii nu au acces la informații clare despre starea actuală a petiției lor, ceea ce 

subminează încrederea în instituție. 

4. Excluderea petițiilor nesoluționate din rapoartele anuale: 

Deși rapoartele anuale sunt elaborate împreună cu Parlamentul, inclusiv cu Comisia dvs 

pentru Drepturile Omului și Relații Interetnice, acestea nu includ informații despre petițiile 

nesoluționate, ceea ce creează o imagine falsă asupra activității Consiliului. 

Solicitări principale: 

1. Analizarea ineficienței Consiliului: 

Considerăm că blocarea petiției și lipsa oricăror acțiuni concrete reprezintă un abuz de 

putere și o obstrucționare a justiției. Vă rugăm să analizați activitatea Consiliului și să 

interveniți pentru eliminarea obstacolelor care împiedică soluționarea petițiilor cetățenilor. 



2. Propunerea reformării sau desființării Consiliului: 

Având în vedere duplicarea funcțiilor Consiliului cu cele ale Avocatului Poporului, vă rugăm 

să evaluați posibilitatea: 

○ fie a reformării Consiliului pentru a-l face mai responsabil în respectarea atribuțiilor 

legale; 

○ fie a desființării acestuia, direcționînd resursele către Avocatul Poporului, care are 

deja competențe similare. 

3. Inițiative legislative privind obstrucționarea justiției: 

Solicităm discutarea cu Comisia Juridică a unor amendamente legislative care să prevină 

obstrucționarea justiției de către organele de stat, inspirându-se din legislația 

europeană/internațională. 

4. Concluzii publice privind activitatea Consiliului: 

Solicităm să ni se transmită concluziile dumneavoastră în urma analizării acestor probleme. 

Publicarea lor pe site-ul nostru va asigura transparența și informarea corectă a cetățenilor. 

Este imperativ ca aceste disfuncționalități să fie corectate pentru a restabili încrederea cetățenilor în 

instituțiile care ar trebui să le apere drepturile fundamentale. 

Vă mulțumim pentru atenție și așteptăm răspunsul dumneavoastră oficial. 

 

Cu respect, 

Grupul de Inițiativă „Pentru Istoria Moldovei” 

12.02.2025 

 

 


